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A vietnami hékemegállapodás parafáiása után: 

Hazánk részt vesz 
az ellenőrzésben 

A Vietnami Demokratikus Köztársaság 
és az- Amerikai Egyesült Államok közöt-
ti, a háború befejezéséről és a vietnami 
béke helyreállításáról szóló megállapodás 
paraíálását követően az érdekelt felek 
kormányai január 24-én diplomáciai úton 
azzal a kéréssel fordultaik a Magyar 
Népköztársaság kormányához, hogy ha-
zánk vállaljon tagságot a megállapodás 
betartásának ellenőrzésére létesítendő 
nemzetközi ellenőrző és felügyelő bizott-
ságban. 

A Magyar Népköztársaság kormánya 
örömmel és megelégedéssel vette tudo-
másul a megállapodás parafálásának be-
jelentését, és attól az óhajtól vezéreltetve, 
hogy ily módon is aktívan hozzájáruljon 
a béke helyreállításához Vietnamban, úgy 
határozott, hogy eleget tesz a Kérésnek, 
részt vesz a bizottság munkájában. Erről 
január 25-én tájékoztatta a Vietnami De-
mokratikus Köztársaság és az Amerikai 
Egyesült Államok kormányát. A magyar 
kormány a maga részéről minden tőle 
telhetőt megtesz annak érdekében, hogy 
a bizottság hozzájáruljon a békés kibon-

takozáshoz, és megfelelően elláthassa a 
megállapodásban meghatározott felada-
tait. 

A Magyar Népköztársaság Miniszterta-
nácsa Esztergályos Ferenc rendkívüli és 
meghatalmazott nagykövetet kinevezte a 
vietnami háború befejezéséről és a béke 
helyreállításáról szóló megállapodás alap-
ján működő nemzetközi ellenőrző és fel-
ügyelő bizottság magyar tagozatának ve-
zetőjévé. 

* 

Fehér Lajos, a Minisztertanács elnök-
helyettese csütörtökön fogadta Esztergá-
lyos Ferenc rendkívüli és meghatalmazott 

• nagykövetet, a vietnami nemzetközi ellen-
őrző és felügyelő bizottság magyar tago-
zatának vezetőjét, dr. Uranovicz Imre 
nagykövetségi tanácsost és Szűcs Ferenc 
vezérőrnagyot, a magyar tagozat helyet-
tes vezetőit, akik a vietnami háború be-
fejezéséről és a bélk" h tóról 
szóló megállapodás értelmében a közel-
jövőben utaznak Dél-Vietnamba. 

Gépesíi 

Csongrád megye 
é I e I m i sze r-gazd asága 

Eredmények, feladatok — A M É M 
és a megye vezetőinek tanácskozása 

Szegeden 

A városi tanács végrehaj- két műszakban — 32 tonna Még lehetne sorolni, hogy 
tó bizottsága tegnapi ülésén kenyeret állíthat majd elő. milyen gépekkel javítottak 
- k b z ö t t ~ * Az új üzemben fizikai mun- m á r i s termékeik minőségén, 
m^ntóiáró l sréló J S t szinte egyáltalán nem A gépesítés, a fejlesztés át-
r S m « A S T ó l e s z s z ü k s é g - E m e l l e t t a z i t t menetileg szükségszerű meg-
I ^ r i ^ J S r ; reárófi^ w készített kenyér várhatóan torpanással járt. De a fejlett 

oHrarókZ í ° b b minőségű lesz, mint a műszaki feltételek révén biz-
kat fodekesTé^T^hogv1971~ m o s t a n i - S a Í o b b minőség- tosítható jobb minőség nyil-
k a , t i : gel nyilván az elvesztett pia- ván jsmét fellendíti majd a 

cot is visszahódíthatja a vállalat termékei iránti ke-
resletet. 

hez viszonyítva tavaly ke- ^ 
vesebb kenyeret állított elő 
a vállalat, 121 ezer mázsa v a l l a l a t -
helyett csak 111 ezret. Növe-
kedett viszont az előállított 
péksütemények mennyisége, 
de a vállalat termejési érté-
ke így is csökkent,' 68 mil-
lióról 63 millió forintra. A 
csökkenés oka — amint az 
a jelentésből kitűnik — a 
konkurrencia. A Csongrád 
megyei Sütőipari Vállalat és 
a Kiskundorozsmai ÁFÉSZ 
jelentős tényezővé vált a 
szegedi piacon, a kereske-
delmi vállalatok egyre töb-
bet vásároltak tőlük. A kon-
kurrencia többek közt azért 
tudta elhódítani a piac egy 
részét a vállalattól. mert 
kézzel készített, kerek kenye-
rek szállítására vállalkozott. 
Ez a szegedi vállalatnak nem 
állt módjában. 

Az ok, a miért nem vál-
lalhatták a kedvelt kerek 
kenyerek gyártását: a válla-
lat nagyarányú rekonstruk-
cióba kezdett, és a szükséges 
számú munkaerővel sem ren-
delkezik. A piacon elszenve-
dett ideiglenes „vereség" 
azonban — éppen a rekonst-
rukció következtében — ha-
marosan előnnyé változhat. 

Érdemes figyelmet fordíta-
ni a rekonstrukcióra is. Sze-
relik az osztrák importból 
származó, óránként 6 ezer 
800 kifli előállítására alkal-
mas gépsort, amelyet február 
végére állíthatnak munkába. 
A második negyedévben a 
tervek szerint hasonló, auto-
matikus gépsorral fogják 
gyártani a zsemlét is. A gé-
pesítés következtében nem 
csupán a minőség javul 
majd, hanem — mivel a gép-
sort fele annyi ember kezel-
heti — a vállalat krónikus 
munkaerő-gondján is segít 
majd. A tervek szerint 1974 
tavaszán készül el a válla 
lat ú j sütőüzeme a Tavasz 
utcában, amely naponta 

Mezőgazdasági kormány-
zatunk képviselői minden 
esztendő elején tanácskozás-
ra ültek le megyénk politi-
kai és gazdasági életének 
vezetőivel, összehangolni a 
tárca elképzeléseit a helyi 
élelmiszer-gazdasági célki-
tűzésekkel. Az 1972-es esz-
tendő értékelésére és az idei 
előrehaladás közös megsza-
bására tegnap került sor 
Szegeden. A megyei pártbi-
zottság székházában ültek 
tárgyalóasztalhoz Kazarecz-
fci Kálmán miniszterhelyet-
tes vezetésével a MÉM kép-
viselői és megyénk párt-, 
állami szerveinek vezetői; 
Győri Imre, az MSZMP KB 
tagja, a megyei pártbizott-
ság első titkára, dr. Komó-
csin Mihály, a megyei ta-
nács elnöke, dr. Paczuk 
István, a megyei tanács el-
nökhelyettese, dr. Varga 
Dezső a Szeged városi párt-
bizottság titkára, dr. Szániel 
Imre, a Gabonatermesztési 
Kutató Intézet igazgatója, s 
még néhány szakágazati ve-
zető. 

Megyénk éleim íszer-gaz-

a 
| forgalom 

Somogyi Károlyné felvétele 

A Tanácsköztársasági emlékmű körül most kezd hoz-
zá a Vilati azoknak az oszlopoknak a felállításához, me-
lyek a színház előtti csomópont közlekedési lámparend-
szerét fogják tartani. Közben — ahogy arról már hírt 
adtunk — egyelőre kellő óvatossággal, megindult a for-
galom is, a hídtól egészen a Lenin körútig. Ez az óva-
tosság nem árt, mert a táblákat, melyek eligazítják az 
autó- s motorvezetőket, nem lehet mindenütt azonnal 
fölfedezni. A kerékpárosok mindenesetre úgy tesznek, 
mintha nem is vennék észre, hogy a Dankó-szobor előtt 
nem szabad behajtani a Magyar Tanácsköztársaság út já-
ra, hanem a Dózsa György utcán kötelező továbbhaladni. 
Még szerencse, hogy a villamos megszűnte óta az útnak 
ez a szakasza csendesebb lett, s veszélytelenebb azokra 
is, akik fittyet hánynak a közlekedési szabályoknak. 

Iesztés okozta a pénzügyi 
zavarokat, azoktól, ahol a 
gyenge, szakszerűtlen veze-
tés. volt a ba j fő oka. 

A tanácskozáson a MÉM 
támogatását kérték többek 
között a megyei vezetők az 
ú j gabonatárolók épftéséhez 
— mintegy hatezer vagon 
termény biztonságos elhe-

, zama es másreszt a terme- l y e z é s e v á r m é g m e g 0 , J á s r a 

1 . . . —, a szőlőtelepítés és re-
konstrukció dotációjának 

' visszaállításához, a konzerv-
ipar korszerűsítéséhez. 

Kazareczki Kálmán mi-
niszterhelyettes elismerését 
fejezte ki megyénk agrár-
társadalmának az elért ered-
ményekért, majd arra utalt, 
hogy ilyen alapokon állva 
továbbra is tartani kell az 
országosnál magasabb ter-
melési szintet. Ajánlotta 
egyben, hogy növeljék meg 
a szövetkezetek a pillangó-
sok termőterületét, vizsgál-
ják felül most a tervezésnél 
a baromfiágazatot, hogy 
megtalálják a tojáshozam 
tavalyi H) milliós csökke-
nésének ellenszerét. Érvé-
nyesítsék a MÉK üzletpoli-
t ikájában a termelői érde-
keket és az állattenyész-
tésnél se késlekedjenek a 
döntéssel, hogy tej-, vagy 
hústermelési főprofillal fe j -
lesztik a szarvasmarha-ál-
lományt. 

A MÉM — amint a mi-
niszterhelyettes elmondotta 
— ú j zöldségtermesztési 
rendszerek, berendezések im-
portjával, a szőlőtelepítés, 
rekonstrukció mintegy 300 
millió forintos várható tá-
mogatásával, az üzemi ta-
karmánytárolásra alkalmas 
fémsilók beruházásainak 47 
százalékos állami dotációjá-

. . . . val segíti a mezögazdasagi 
szer-gazdasagi ellátásához, a . . . . . , .,„ , . .. 

. , termeles további fejlődeset. 

daságának 1972. évi ered-
ményeiről Győri Imre tájé-
koztatta a MÉM képviselőit, 
kiemelve, hogy a csongrádi 
termőtájra az országosnál 
nagyobb ütemű termésemel-
kedés volt jellemző. Bizo-
nyítja ezt a búza 31,4 má-
zsás, a kukorica 42,7 má-
zsás hektáronkénti átlagho-
zama és másrészt a terme-
lésbe lépő állattenyésztési 
kombinátok sora. — A kor-
mány zöldségprogramjának 
végrehajtásáért külön fele-
lősséget érzünk — folytatta 
a megyei első t i tkár — 
mert Csongrád az ország 
egyik legnagyobb kertészeti 
termőtája, adottak a terme-
lési feltételek és évi 17—IS 
ezer hektárban stabilizáló-
dott a zöldségfélék termő-
területe. Van viszont még 
tennivaló a termés időbeni, 
zavartalan felvásárlása, fo-
gadása, a veszteségmentes 
tárolása és folyamatos • fel-
dolgozása terén. Nem for-
dulhat elő a jövőben olyan 
eset, hogy több száz vagon 
áru megy veszendőbe, for-
galmazási, elhelyezési hibák 
mia t t 

Az 1972. évi eredmények 
közé sorolta a beszámoló a 
zárt rendszerű cukorrépa 
termesztés hozameredmé-
nyének közel 50 százalékos 
növekedését, az ezer vago-
nos gyümölcs és az 500 va-
gonos szőlő terméstöbbletet. 
Az állattenyésztés legfőbb 
erénye, hogy közel Kétezer 
darabbal nőtt a szarvasmar-
ha-állomány, másfél ezer 
vagonnal az állami 'elvá-
sárlású sertéshús. Mindent 
összevéve: megyénk 1972-
ben bőségesen adott alap-
anyagot az ország élelmi-

konzervipar és az export 
kereskedelem igényeinek ki-
elégítéséhez. 

A tanácskozás további ré-
szében dr. Komócsin Mi-

Ezen belül megyénket is 
érinti több intézkedés; más-
fél millióval megnövekedett 
a meliorációs keret, s az 
idén kezdődik el a Szegedi 

hály és dr. Paczuk István, Konzervgyár korszerűsítése, 
a termelés anyagi hátterét, e lső lépésként 14 milliós gé-
a vezetés helyzetét körvona- pészeti beruházással, 
lazta. Itt került szóba, hogy A tanácskozáson minden 
tovább csökkent a vesztesé- kérdésben megtalálta a cse-
ges gazdaságok száma. A lekvési összhangot, a prob-
kilátások szerint 60 millió i é m á k megoldásának a mód-
forint körüli alaphiánnyal j á t a M É M és a megyei ve-
kell számolni a megye tsz- z e t é s Délután az Állami 
einek 1972. évi mérlegénél Gazdaságok Országos Köz-
és 20 millióra esett vissza pontjának Békés—Csongrád 
a nagyrészt gazdálkodási hi- m e g y e i főosztályán tettek lá-
bákból eredő veszteség. Most togatást a minisztériumi 
mérik fel a szakfelügyeleti vendégek, ahol Zsibók And-
szervek a veszteségek ren- r á s igazgatóval, a főosztály 
dezésének lehetőségeit munkatársaival, valamint e 

— A megyei vezetés — Szegedi és a Felgyői Állami 
hangzott el — elhatárolja Gazdaság vezetőivel folytat-
azokat a gazdaságokat, ahol tak szakmai jellegű megbe-
a nagyarányú termelésfej- szélest 


